

PROTOKOŁ Nr XXIII/08
z sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska
z dnia 24 października 2008 roku

W sesji udział wzięli:

a/ czternastu radnych Rady Gminy	- spóźnieni: I. Kiernicka, M. Mnich (10 ¹⁰)
b/ Wójt Gminy	- Eugeniusz Dańczak
c/ Sekretarz Gminy	- Iwona Wójcik
d/ Skarbnik Gminy	- Marek Malinowski
e/ Radca Prawny	- Beata Sadowska
f/ Dyr. Sz. P. Dębica Kaszubska	- Elżbieta Fryckowska
g/ Dyr. Sz. P. Gogolewo	- Iwona Warkocka
h/ Gł. Księgowa GOK	- Lidia Chrystofiak

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
 - a/ otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
 - b/ przyjęcie porządku obrad,
2. Debata dotycząca dalszego funkcjonowania Gminnego Ośrodka Kultury w Dębicy Kaszubskiej oraz wypracowanie stanowiska w powyższym temacie.
3. Interpelacje radnych.
4. Wolne wnioski, zapytania i informacje, w tym informacja z analizy oświadczeń majątkowych.
5. Odpowiedzi Wójta na zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
6. Zamknięcie obrad.

Przebieg sesji:

a/

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz powitał Radnych i gości przybyłych na sesję. Następnie dokonał otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz.10⁰⁵ w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy.

b/

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że przebieg sesji zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym. Przewodniczący zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad.

Wójt zwrócił się z prośbą by w pkt. 3 wprowadzić podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2008 rok, co spowoduje przesunięcie kolejność zaproponowanego porządku obrad.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z prośbą o przegłosowanie zaproponowanej zmiany.

W wyniku głosowania zmiana została przyjęta jednogłośnie (13 za)

Nie wniesiono więcej uwag do porządku obrad.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad po zmianie.

W wyniku głosowania porządek został przyjęty jednogłośnie (13 za).

Ad 2

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz przekazał głos Wójtowi celem przedstawienia koncepcji funkcjonowania GOK w następnych latach.

Wójt na wstępie poinformował, że są różne oceny działalności kulturalnej na terenie gminy. Jego zdaniem reorganizacja w tej placówce jest niezbędna, nie może on dalej funkcjonować w dotychczasowych strukturach. Obecnie ta jednostka jest niewydolna. Odbłyło się sporo dyskusji poświęconych działalności tej jednostki. W ostatnich dniach przeprowadzono symulację ekonomiczną. Zauważył, że w obecnych czasach musimy zabezpieczać środki na udziały własne, na realizację inwestycji. Te środki musimy znajdować w pierwszej kolejności. Jego zamiarem jest taka reorganizacja, która pozwoli na przesunięcie środków z funduszu płac na działalność kulturalną i instruktorów. W tej placówce występuje zbyt duży nakład na placę. Planowane zmniejszenie zatrudnienia przyniesie w przyszłym roku oszczędności w kwocie 100 tys. zł. Z jego wiedzy wynika, że nie wiemy o wszystkich organizowanych przez te placówki imprezach. Poprosił Sekretarz Gminy o przedstawienie przygotowanych wariantów reorganizacji GOK.

Sekretarz przedstawiła Radnym wypracowane warianty (załącznik Nr 1 do protokołu).

Przewodniczący Rady M. Adamowicz podziękował urzędowi wójta za przedstawienie swojej propozycji i przekazał głos przedstawicielom Forum celem prezentacji swojej wizji.

D. Patoleta – przedstawiciel Forum w woj. lubuskim przedstawił się radnym i zaproponował obejrzenie projekcji filmowej która miała odpowiedzieć na następujące pytania:

1. Po co nam kultura?
2. Problemy z kulturą.
3. Kultura - można inaczej (przykłady na podstawie działalności Teatru Grodzkiego w Bielsku oraz gminy Bełtów).
4. Koncepcja dla Dębnicy Kaszubskiej:
 - opracowanie koncepcji na 3-5 lat,
 - ogłoszenie konkursu i zlecenie realizacji zadania w ramach konkursu,
 - wybranie organizacji pozarządowej realizującej zadanie,
 - monitorowanie realizacji zadania.
5. Jaki ośrodek kultury?
 - systematyczne działanie tematyczne (skierowane do konkretnego odbiorcy: dzieci, młodzież, starsi),
 - funkcja animacyjna,
 - prowadzenie działań w kulturze wysokiej (teatr, koncerty),
 - prowadzenie działań w kulturze masowej (festyny, imprezy ogólnodostępne),
 - oferta winna odpowiadać na lokalne potrzeby,
 - włączyć w organizację kultury organizacje pozarządowe,
 - inicjatywy młodzieżowe (małe granty),
 - działalność w sołectwach.
6. Dlaczego takie rozwiązanie?

- zachowanie równowagi w programach kulturalnych, pomiędzy kulturą masową a wysoką,
- zachowanie budżetu na dotychczasowym poziomie,
- zlecenie określonych zadań na okres 3 – 5 lat z okresowym monitoringiem i raportowaniem.

Zaproponowane rozwiązanie będzie realizowane w oparciu o Ustawę o działalności Pożytku Publicznego. Przedstawiona oferta jest szansą na polepszenie i rozszerzenie ofert kulturalnej oraz integrację środowiska.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz podziękował za przedstawienie prezentacji oraz otworzył dyskusję.

Wójt stwierdził, że po wysłuchaniu prezentacji zauważył, że podejmowane przez urząd kroki zmierzają w tę stronę. Powraca pytanie: czego oczekuje społeczeństwo? Staramy się rozważnie przedkładać nasze propozycje. Tak jak w roku ubiegłym będzie przyjmowany kalendarz imprez. Będzie on bardziej przemyślany i pod kontem zapotrzebowania społecznego. Poinformował, że wczoraj odbyła się impreza w Podolu Małym, która była bardzo udana i mieszkańcy byli bardzo zadowoleni. Tak samo jak pracownik świetlicy twierdzi, że winno być więcej spotkań powiązanych z wymianą kulturalną między gminami. Jest zdania, że powinniśmy zapraszać takich artystów na których jest zapotrzebowanie.

Radna J. Karaś prosi o przedstawienie formy organizacyjnej kultury na terenie gminy, gdyż gmina jest zróżnicowana. Część sołtysów jest za przejęciem działalności kulturalnej w swojej miejscowości, część przeciwna. Nie potrafi stwierdzić czy GOK spełnia swoją funkcję. Uważa, że należy się zastanowić czy likwidujemy GOK jako jednostkę i w jakiej formie organizacyjnej będzie działać kultura w Dębnicy Kaszubskiej. Jest także ciekawa jaką formę organizacyjną preferuje młodzież, czy uważa, że kultura winna podlegać pod Wójta, czy pod stowarzyszenia. Prosi młodzież o zgłaszanie swoich propozycji w tym temacie. Prosi także przedstawicieli Forum o przedstawienie swoich planów.

B. Skrzypek – przedstawiciel Forum sądzi, że ogół tutaj zebranych wypowie się jak widzi dalszą organizację kultury na terenie gminy, czy przychyli się do propozycji Wójta, czy zdecydują się na propozycję przedstawioną w formie prelekcji przez Forum.

Radny B. Rębas nadmienił, że sytuacja wynikała miała początek z chwilą zwrócenia się pracowników – instruktorów o pomoc w rozwiązaniu zaistniałego tam konfliktu. Obecnie należy rozważyć, czy istniejąca jednostka ma funkcjonować jako Gminny Ośrodek Kultury, czy jako Dębnicki Ośrodek Kultury. Jego zdaniem w urzędzie winien być zatrudniony inspektor, który koordynowałby działania w zakresie kultury na terenie całej gminy. W niektórych miejscowościach np. w Borzęcinie dużo się działo ale jego intencją jest by cała gmina była objęta działalnością. Zwrócił się z pytaniem, czy Stowarzyszenia chcą, a jeżeli tak to na jakiej zasadzie, przejąc organizację kultury na terenie gminy.

B. Skrzypek poinformowała, że właśnie w celu prowadzenia działalności kulturalnej powstało Forum. Od radnych będzie zależało czy tak będzie. Od woli rady zależy czy zostaną rozpisane konkursy i na jakich zasadach. W zależności od zakresu proponowanych działań będzie zależało, czy stowarzyszenia przystąpią do konkursu.

o. R. Iwanowski – przedstawiciel Forum poinformował, że Forum jest gotowe do przejęcia całości zadań w zakresie prowadzenia kultury na terenie gminy.

Radczyni zwróciła się z zapytaniem dotyczącym oferty na to zadanie, czy została złożona.

o. R. Iwanowski poinformował, że jeżeli zostanie ogłoszony konkurs to Forum złoży ofertę i przystąpi do konkursu.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że spór nie jest głównym powodem dyskusji dotyczącej form organizacji kultury. Wcześniej już były sygnały, że za dużo środków w kulturze przeznaczanych jest na płace. Jest za dyskusją w tym temacie. Współpraca z Forum jest godna uwagi, Przedstawiono nam program i planowane do osiągnięcia efekty. Forum może swoje zadania realizować przez stowarzyszenia działające na naszym terenie. Uważa, że należy w społeczeństwie wyłonić lokalnych liderów, którzy będą aktywizować całe społeczeństwo.

o. R. Iwanowski zauważył, że radni mają znajomość propozycji zgłoszonej przez Forum w lipcu, i w dniu dzisiejszym. Jednocześnie stwierdził, że stowarzyszenia prawnie są gotowe do przejęcia działalności kulturalnej na terenie całej gminy. W związku z tym, że nie ogłoszono konkursu, to Forum nie przedkłada gotowej oferty. Z chwilą jego ogłoszenia oferta zostanie złożona.

Radczyni nadmienila, że inicjatywa prowadzenia działalności kulturalnej w formie konkursu niekoniecznie musi wypłynąć od Wójta. Stowarzyszenia także mogą wystąpić jako pierwsze z ofertami na prowadzenie tego zadania i zmusić urząd Wójta do działania.

D. Patoleta poinformował, że jego prezentacja była przygotowana w ten sposób, gdyż sądził, że tutejsze władze chcą wybrać metodę prowadzenia zadań związanych z kulturą.

Wójt stwierdził, że obecnie jest podział na zwolenników i przeciwników istniejącej formy organizacji GOK. Ta placówka swoim działaniem obejmuje całą gminę. Uważa, że należy to utrzymać. Jest przeciwny likwidacji tej placówki, stwierdza, że działalność obecnie nie jest zła, a może być jeszcze lepsza. Podejmując decyzję o jego likwidacji zasiejemy ferment w społeczeństwie. Łatwiej jest coś zlikwidować, a trudniej odbudować. Za wolą rady została okrojona struktura, a to co zostało, to minimum. Ośrodek będzie modernizowany. Prosi by przed podjęciem ostatecznej decyzji dokładnie się zastanowić.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że w pomieszczeniach, które są do dyspozycji GOK można prowadzić dużo więcej działalności.

T. Duch – mieszkaniec prosi by nie likwidować kadry, gdyż jest to dobra kadra i jest tam dużo pracy. Jednocześnie poinformował, że przy tej placówce aktywnie działa wolontariat., dzięki któremu przygotowywane są atrakcyjne oferty dla każdej grupy społecznej przez cały rok. Dom Kultury otwarty jest do godziny 22. Uważa, że nie należy odrzucać oferty Forum,.

o. R. Iwanowski poinformował, że jego wolą nie jest by w gminie powstał podział na zwolenników i przeciwników GOK. Koncepcją i założeniem Forum jest lepsze i efektywniejsze wykorzystywanie środków przeznaczanych z budżetu na działalność kulturalną. Zauważył, że nikomu nie chodzi o likwidację GOK. Założeniem jest by środki były motorem i pozwalały „produkować” co raz więcej. Co z sołectwami, które na działalność kulturalną nie dostały ani złotych?

E. Krycki – przedstawiciel Stowarzyszeń w Motarzynie – zauważył, że dyskusja toczy się tylko o formie organizacji kultury w Dębnicy Kaszubskiej. Nie ma mowy o terenie. Gro obecnego budżetu przyznawanego na kulturę pozostaje w Dębnicy Kaszubskiej. W Motarzynie mamy goły etat. Przychyla się do propozycji radnego Rębasa by utworzyć etat inspektora w urzędzie, a środki za pomocą stowarzyszeń przekazać do środowiska. Uważa, że w Dębnicy popełniono swojego czasu błąd zamykając GOK o godzinie 19.

T. Keler – Centrum Inicjatyw Obywatelskich w Słupsku uważa, że dużą szansą jest udział w różnego rodzaju programach, z których można pozyskać środki na działalność. Stowarzyszenia mają szansę na pozyskiwanie grantów i w tym zakresie winny współpracować z GOK. Jest za tym by środki były bliżej ludzi, ale nie potrafi mówić o działaniach systemowych. Zgadza się z propozycją Wójta, gdyż działania które są podejmowane są zgodne z propozycją przedstawicieli Forum. Nie potrafi powiedzieć, czy Forum lepiej wykona to zadanie. Gmina ma także uprawnienia do dotowania i wspierania inicjatyw podejmowanych przez stowarzyszenia. Mówiąc o działalności kulturalnej na terenie gminy należy brać pod uwagę dwie płaszczyzny tj. Dębnicę Kaszubską i teren. Uważa, że w Dębnicy Kaszubskiej zadania z tego zakresu lepiej poprowadzi organizacja miejscowa niż z zewnątrz. Uważa, że należy szukać innych działań.

B. Skrzypek uważa, że organizacją kultury w danym środowisku zajmie się miejscowa organizacja.

Sekretarz poinformowała o kwotach, które należy odliczyć od kwoty całościowej, a przeznaczonych na eksploatację budynków, utrzymanie bibliotek. Nadmieniła także, że z chwilą rozwiązania GOK będzie konieczność wypłacenia odpraw 11 pracowników, co da kwotę ok. 41 tys.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że z chwilą zlecenia organizacji kultury na terenie gminy stowarzyszeniom otrzymają one budynki w użytkowanie i nie należy kwoty przeznaczonych na ich utrzymanie odliczać od ogólnej puli. Sądzi, że nie zajdzie potrzeba wypłacania odpraw, gdyż stowarzyszenia chcąc prowadzić działalność przejmą dotychczasowych pracowników na etat.

Wójt zauważył, że swoją propozycją chce uspokoić sytuację jaka powstała wokół tego tematu. Prosi by panie zatrudnione w tej placówce wypowiedziały się jak dziś pracuje się im w tej strukturze organizacyjnej, czy są za dotychczasową formą, czy wolą na zasadzie zatrudnienia w stowarzyszeniu.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz prosi o informacje na czym obecnie polegają działania pracowników kultury.

M. Czarnecka – pracownik GOK Dębica Kaszubska uważa, że w tym zakresie dzieje się bardzo dużo. Ma tylko żal, że radni, mieszkańcy o ich działaniach dowiadują się z biuletynu. Obecnie działa świetlica środowiskowa, z która powstała dzięki wygranemu konkursowi. Ta oferta skierowana jest do dzieci i obecnie korzysta z niej ok. 30 osób. Ma żal, że radni tak rzadko przychodzą do tej placówki. W ostatnim czasie udało się zrealizować 15 projektów. Dzięki jednemu z projektów otwarto salę bilardową. Jest za funkcjonowaniem tej placówki. Przy GOK funkcjonuje kawiarenka, grupa bilardowa, zespół wokalny, odbywają się wieczorki poetyckie. Ma żal o to, że ich działalność dostrzega się w powiecie, kraju a nie jest ona dostrzegana na miejscu.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem ile osób systematycznie w ciągu tygodnia uczestniczy w życiu tej placówki.

M. Czarnecka poinformowała, że około 300 osób tygodniowo.

B. Stachowicz – pracownik świetlicy w Podolu Małym – uważa, że jest konieczność utrzymywania świetlic wiejskich. Działalność tych świetlic porównywalna jest do działalności szkół. Odbywają się w nich zajęcia dla dzieci, organizowana są wycieczki.

T. Duch poinformował, że w GOK był realizatorem 6 dużych projektów. W ich realizację byli zaangażowani pracownicy i wolontariusze. Sam wieszał wielkie plakaty zapraszające do udziału, ale nie było żadnego odzewu ze strony społeczeństwa.

M. Czarnecka poinformowała, że program jest realizowany zgodnie z planem. Zatrudnieni pracownicy są instruktorami a nie nauczycielami dlatego też uważa, że winni być zatrudniani instruktorzy, którzy swoim zasięgiem obejmowali by teren gminy.

B. Skrzypek podziękowała za głosy w dyskusji. Z tej dyskusji wnioskuje, że jest z kim pracować, odczuwa tylko brak lidera. Także wie co to znaczy wieszać plakaty, które zostają bez oddźwięku. Podkreśla, że Forum stawia na ludzi.

T. Duch uważa, że w gminie zabrakło lidera, który potrafił by skoordynować podejmowane działania.

Wójt poinformował, że bywa we wszystkich placówkach. Uważa, że głównym mankamentem jest to, że są one nie doinwestowane i należy znaleźć środki na ten cel. Uczestniczył tydzień temu w bardzo dobrze przygotowanej imprezie z okazji wydania tomiku miejscowej poetki. Była to bardzo udana impreza, podziękował za jej przygotowanie.

E. Fryckowska – dyr. Szkoły Podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej, potwierdza, że ciężko dotrzeć do mieszkańców Dębnicy Kaszubskiej, na pewno nie wszystkie imprezy są trafnie dobrane. Bardzo ciężko dokonywać wyborów a po ich dokonaniu trudno przekonać mieszkańców do proponowanych przedsięwzięć. Chciała by dowiedzieć się jakimi argumentami przedstawiciele stowarzyszeń będą przekonywać mieszkańców do udziału w tych imprezach.

o. R. Iwanowski zauważył, że wiele wysłuchano o pracy miejscowych placówek. Za tymi wszystkimi inicjatywami idą środki finansowe. Jak wygląda ta działalność tam, gdzie nie ma świetlic Forum w tej materii chce działać oddolnie, przy pomocy tych samych środków. Zauważył, że Radni mają ochotę na zmianę, ale odnosi wrażenie, że w dniu dzisiejszym został włączony jakiś hamulec. Na siłę nic się nie zmieni. Uważa, że należy zdobyć się na odwagę i spróbować. W tym temacie jest wiele do zmian, nie można tkwić w marazmie.

I. Wójcik zauważyła, że także odczuwa hamulec, ale uważa jest to spowodowane tym, że ze strony Forum nie słyszy się żadnych konkretnych propozycji.

o. R. Iwanowski poinformował, że jeżeli nie zostanie ogłoszony konkurs, to Forum nie złoży konkretnej propozycji.

Kamil Wysocki – poinformował, że jeżeli organizacją kultury w gminie będą zajmować się organizacje pozarządowe, to Centrum Inicjatyw pomorze.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że w tej dyskusji brakuje mu głosów radnych.

R. Stus zauważył, że pracownik GOK słusznie stwierdził, że zbyt rzadko korzystamy z oferty miejscowego GOK. Bardzo trudno wyciągnąć nas z domu. Uważa, że jeśli jest wola to w tych placówkach coś się dzieje. Poinformował, że przekaże do biblioteki książki.

L. Chrystofiak – główna księgowa GOK – poinformowała, że o środki na działalność kulturalną pracownicy walczą z każdą radą. Zatrudnieni tam pracownicy nie wykonują zadań tylko ze swojego zakresu czynności, ale jak jest potrzeba to są instruktorami, sprzętaczkami, palaczami. Jest za utrzymaniem GOK.

Radna U. Frankowska – stwierdziła, że podoba się jej pomysł podział środków na poszczególnego mieszkańca i przekazanie ich w teren. Jeżeli natomiast chodzi o samą Dębnicę Kaszubską to jest za tym by utrzymać GOK. Natomiast teren niech sam zadecyduje jak rozdysponować środki, które otrzyma z takiego przydziału.

Radny B. Rębas zauważył, że po przeliczeniu budżetu GOPK na 2008 r. wychodzi, że na mieszkańca Dębnicy Kaszubskiej przypada 60 zł., a na mieszkańca pozostałej części gminy 37 zł. Tak też nie może być. GOK jest zakładem budżetowym. Będzie

się teraz czepiał, ale uważa, że Forum z przedstawieniem oferty nie powinno czekać, aż Wójt ogłosi konkurs. Miał nadzieję, że radni już dzisiaj będą znali ofertę Forum skierowaną do mieszkańców gminy. Jest zdania, że w Dębnicy Kaszubskiej musi istnieć dom kultury. Jego zdaniem działalność tej placówki w ostatnim czasie uległa znacznej poprawie i podniósł się poziom świadczonych usług.

Radny K. Olech wysoko ocenia obecną działalność GOK. Sądzi, że wśród obecnych wolontariuszy są przyszli radni tej gminy. Uważa, że na kulturze rada nie oszczędza, raczej dokłada. Mankamentem jest brak pomieszczeń na działalność. Uważa, że w pierwszej kolejności winniśmy stworzyć warunki do działalności kulturalnej a później oczekiwać efektów. Jest także, że utrzymaniem GOK. Działalność tej placówki powinna być oparta na współpracy ze stowarzyszeniami. Nie potrafi wskazać która z przedłożonych propozycji jest bardziej przekonująca. Jest zdania, że w tej dziedzinie nie należy szukać oszczędności na siłę. Jego zdaniem pozostawienie ½ etatu biblioteki w Dębnicy Kaszubskiej jest formą kary dla pracownika.

B. Skrzypek także uważa, że na ludziach nie można oszczędzać. Członkowie Forum nie biorą pod uwagę zwolnień pracowników ani uszczuplenia kadry. Jej zdaniem jeżeli radni pozostawią GOK w Dębnicy kaszubskiej to ta placówka swoim działaniem będzie musiała objąć teren całej gminy, gdyż powstanie problem z obecnymi pracownikami z zewnątrz Dębnicy.

Radna J. Karaś zauważyła, że intencją rady jest podział środków na wszystkich mieszkańców, zatrudnienie inspektora, który będzie pełnił funkcje koordynatora działań kulturalnych oraz ścisła współpraca ze stowarzyszeniami.

o. R. Iwanowski przypomniał, że w czerwcu odbyło się pierwsze spotkanie w tym temacie. W wyniku tego spotkania podjęto uchwałę o zamiarze likwidacji GOK z końcem roku. Na dzisiejszej sesji mówimy natomiast o alternatywnej formie działania. Uważa, że zmiana koncepcji zarządzania kulturą może nastąpić tylko w przypadku likwidacji GOK i ogłoszenia konkursu na realizację tych zadań. Obecnie propozycje Forum wchodzą w kompetencje GOK. Forum łącznie ze stowarzyszeniami jest gotowe do przejęcia tych zadań na terenie gminy bez likwidacji świetlic wiejskich dając gwarancję zatrudnienia ludzi. Jeżeli radni chcą by została utrzymana dotychczasowa struktura to uważa, że w statucie tej placówki muszą nastąpić zmiany, które w jasny sposób określą na jakich zasadach będzie prowadzona współpraca ze stowarzyszeniami. Cieszy się z tego, że na terenie gminy jest tak dużo aktywnych ludzi. Uważa jednak, że radni winni zdobyć się na ostre cięcie poprzez likwidację GOK i zlecenie organizacji kultury na terenie gminy w drodze konkursu. Zapewnia, że w takim przypadku Forum wkroczy na tę płaszczyznę z całym arsenalem bogactwa.

Radna J. Karaś przypomniała, że Gmina przekazała zadania z zakresu sportu Stowarzyszeniom Sportowym z terenu gminy. Okazuje się, że kluby realizują zadania w oparciu o środki pozyskiwane z budżetu gminy, niewielkie środki pozyskuje się z zewnątrz. To doświadczenie każe jej być ostrożną w podejmowaniu decyzji. Jeżeli kultura pozostanie w gestii gminy to środki będą musiały być. Uważa, że gmina nie może wyzbywać się wszystkich zadań, za realizację których odpowiada.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że środków na realizację zadań z zakresu kultury nikt nie zabierze.

o. R. Iwanowski zauważył, że tak jak na sport są przekazywane środki, to tak samo są one przekazywane na straże pożarne. Innych stowarzyszeń w gminie się nie widzi. Stwierdził, że nikt nie chce zagarnąć kultury, stowarzyszenia chcą ją animować. Wszyscy zebrani na tej Sali znają historię szkół w Niepogledziu.

My naprawdę wiemy jak gospodarować środkami publicznymi. Wyraża wolę przejęcia zadań z zakresu kultury, gdyż wiedzą jak nimi gospodarować.

D. Patoleta nadmienił, że prezentowana prelekcja była przedstawiona na obcych przykładach. Jego spojrzenie obecnie się trochę zmieniło. Zauważa, że do rozstrzygnięcia jest kwestia jak wzmocnić realizację zadań w kulturze. Jest także zdania, że nie wolno ograniczać środków na to zadanie oraz, że za dobrą pracę ludzi należy odpowiednio wynagradzać. Prowadzenie zadań przez organizację pozarządową jest tańsze i jest realizowane w większym zakresie. W obecnym przypadku tutaj należy wzmocnić mechanizmy i polepszyć koordynację. Uważa, że jest to możliwe w organizacjach pozarządowych. Pozostawienie tych zadań w strukturach GOK zmniejszy dostęp do środków zewnętrznych. Jeżeli pozostanie GOK to jak będzie wyglądać pozyskiwanie zewnętrznych środków.

M. Czarnecka uważa, że w partnerstwie jest większa moc. Nie zna Gminy w Polsce, która w całości przekazała by realizację zadań z zakresu kultury organizacjom pozarządowym. Podkreśliła, że pracownicy są przygotowani do pozyskiwania środków. Nauczyli się jak pisać projekty i mają osiągnięcia w tym zakresie. Uważa także, że realizacja tych zadań w ramach stowarzyszenia nie jest złym pomysłem.

o. R. Iwanowski poinformował, że w Gm. Bełtów te zadania są realizowane na bazie stowarzyszeń.

M. Czarnecka stwierdza, że można w tym celu powołać także spółdzielnię.

Przewodniczący rady M. Adamowicz zauważył, że padło już wiele wypowiedzi w tej kwestii. Prosi, by powoli kończyć dyskusję i wypracowywać końcowe wnioski.

Radny K. Olech zwrócił się z pytaniem kto sfinansowała realizację projektu „Park Jurajski”.

D. Patoleta poinformował, że w 85% środki pochodziły z funduszy unijnych a w 15% z budżetu gminy.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz prosi o składanie wniosków.

Radny B. Rębas w związku z tym, że wcześniej odbywały się już spotkania w tej sprawie i wypracowano wstępne ustalenia stawia wniosek:

WNIOSEK

- likwidacja GOK

- od ogólnego budżetu odliczyć koszty na: inspektora, księgową, działanie bibliotek, imprez gminnych, utrzymanie budynków. Pozostała kwotę podzielić równa na mieszkańców gminy i poprzez ogłoszenie konkursu zlecić organizację zadań w zakresie kultury na terenie gminy organizacjom pozarządowym działającym w środowisku lub radom sołeckim w przypadku braku takich organizacji.

Radczynie stwierdza, że musi być jasność, czy do dyspozycji rad sołeckich, czy na realizację zadań w drodze konkursu.

Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem, kto w takim przypadku będzie dysponentem środków. Radny B. Rębas uważa, że ten podział ma na celu aktywizację stowarzyszeń do pozyskiwania dodatkowych środków oraz małych środowisk.

o. R. Iwanowski uważa, że radni przed podjęciem ostatecznej decyzji powinni pod uwagę wziąć III propozycję:.

I. ograniczyć formę GOK

- wydzielić środki dla sołectw

- dokonać zmian w statucie

- do współpracy włączyć stowarzyszenia

II . Likwidacja GOK – zatrudnienie inspektora przy gminie w celu koordynacji zadań

III. Likwidacja GOK i rozpisanie konkursu na realizację zadań z zakresu kultury.

Radczynie uważa, że w statucie nie musi być ujęty zapis o współpracy ze stowarzyszeniami, gdyż to wynika z innych przepisów.

o. R. Iwanowski uważa, że taki zapis powinien się znaleźć, gdyż w innym przypadku nie będzie płaszczyzny do współdziałania. Uważa, że te problemy winna rozpatrzyć 3-5 osobowa komisja, która dokładnie przeanalizuje te zgłoszone propozycje.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że obecnie jest już za mało czasu na odkładanie tego tematu. Ostateczne decyzje powinny zapaść na dzisiejszej sesji.

Radny B. Rębas nadmienił, że decydujemy o naszym majątku.

Przewodniczący rady M. Adamowicz poinformował, że majątek zostaje dalej własnością gminy.

Wójt stwierdził, że jest zwolennikiem zmian, ale śmie twierdzić, że pół gminy w przypadku ogłoszenia konkursu i wyłonienia zwycięscy pozostanie odłogiem. Nie we wszystkich rejonach gminy działają stowarzyszenia. . Prosi radnych by zachowali ostrożność przy podejmowaniu decyzji. Uważa, że należy wypracować kompromis. Uważa, że gmina jest dobra, łatwo coś zlikwidować, trudniej odbudować. Proponowane przez niego zmiany także dają szansę o staranie się o środki unijne. Wszyscy jesteśmy świadomi, że koszty wzrastają. Zna także różne stowarzyszenia i zdaje sobie sprawę, że każde chce na swoją działalność jak najwięcej środków. Jest jednak za łagodnym przejściem.

Radczynie zauważyła, że ustawa o wolontariacie wymaga rocznego zawarcia umowy a nie wieloletniego okresu. Budżet jest także rozliczany w okresie rocznym. Nie może być mowy o umowie na 3-5 lat. Na realizację zadań z zakresu kultury.

Przewodniczący rady M. Adamowicz uważa, że okres współ[racy winien być dłuższy, gdyż każdy chce mieć pewność, że to nie będzie tylko jeden rok.. Nie wie co w tym zakresie mówi prawo.

Radny B. Rębas zauważył, że na terenie gminy nie wszystkie imprezy są cykliczne. Obecnie sołectwa składały zapotrzebowania na realizację imprez w zakresie kultury na swoim terenie.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz stwierdził, że w przypadku przejęcia przez organizacje pozarządowe zadań z zakresu kultury sołectwa nie będą mogły ubiegać się o te środki. Będą mogły organizować imprezy w ramach przyznanych środków wspólne ze stowarzyszeniami. Dodatkowej puli na realizację zadań w tym zakresie nie będzie.

B. Skrzypek stwierdziła, że okres 3-5 lat Forum jest potrzebny dlatego, że realizacja projektów jest tak rozłożona. Jest to pod tym kontem. Rzadko który konkurs jest realizowany i rozliczany w okresie rocznym.

Skarbnik poinformował, że Gmina może podpisać umowę cywilno-prawną na realizację tego zadania na okres 1 roku i przekazać zaplanowane środki. Umowa nie może być dłuższa niż ten okres. Zachodzi jednak obawa, że jeżeli zwycięzca stwierdzi, że kwota jest zbyt mała może odstąpić od realizacji zadania i co wtedy.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że nie udaje się zaoszczędzić na kulturze.

Wójt przypomniał, że są obecnie podpisane 2 umowy na świetlice socjoterapeutyczne. Chce połączyć wodę z ogniem. Jest za pozostawieniem GOK-u, dokonaniem zmian w statucie. Ma obawy, że Forum swoim działaniem nie obejmie całej Gminy. Jest wola współpracy w zakresie kultury ze stowarzyszeniami.. Opracowano wariant oszczędnościowy, który zostanie uruchomiony.

Przewodniczący rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czym będzie różnił się nadzór inspektora od dyrektora. Nie ubędzie ludzi.

Sekretarz zauważyła, że planowane zmiany uwolnią środki.

Wójt uważa, że stowarzyszenia mają swoich ludzi, swoje sposoby i że będą zwalniać świetlicowe.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że nie wiadomo czy obecne świetlicowe nie będą bardziej zadowolone z pracy w stowarzyszeniach.

Radny P. Pałubicki zauważył, że za przejęciem przez stowarzyszenia zadań z zakresu kultury jest teren zwłaszcza ten gdzie nie ma świetlic. Jest za tym by środki poszły w teren. Także ma obawy że Forum swoim zasięgiem nie obejmie całego terenu. Zastanawia się kogo pod sobą będzie miał inspektor, jeżeli nie będzie pracowników. Jest także zwolennikiem by w 2009 roku przyjrzeć się współpracy stowarzyszeń skupionych w Forum z placówkami kulturalnymi działającymi na terenie gminy. Jeżeli ta współpraca będzie owocna to w następnym roku będzie za przekazaniem wszystkich zadań z zakresu kultury w ich ręce. Obecnie ktoś musi być zatrudniony, a czy to będzie pod szyldem Urzędu Gminy czy GOK, to jego zdaniem jest bez różnicy. W proponowanej przez urząd formie działania także istnieje możliwość pozyskiwania środków z zewnątrz.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że w środowiskach w których do tej pory nic się nie działo nadal tak będzie. Zmian można spodziewać się jeżeli dojdzie do aktywizacji miejscowego społeczeństwa.

o. R. Iwanowski zauważył, że już od 3,5 godz. dyskutuje się nad tym tematem. Jest za likwidacją dotychczasowych struktur GOK i prosi by nie wyciągać „straszaka”, że zwolni się pracowników. Przez wiele lat Rada Gminy wyrażała zaufanie do pani dyrektor i pracowników, przyznawała budżet, z rozliczaniem jego zdaniem było różnie. Jego zdaniem osoba pani Benony Skrzypek winna być gwarantem wprowadzenia zmian i sądzi, że można jej zaufać, gdyż ma duże doświadczenie. Zapewnił, że gdyby nie usiedli, nie dokonali szczegółowej kalkulacji to w dniu dzisiejszym by tu nie zasiedli. Zapewnił, że wszystko jest poustawiane personalnie, mają poważną propozycję, która dotyczy wszystkich świetlic istniejących na terenie gminy. Oferta jaka została przygotowana jest jednak tajemnicą gdyż zawiera pewne propozycje, które może zniszczyły by niektórym życie jeżeli nie została by przyjęta. Zachęca jednak do odwagi i dokonania radykalnych cięć.

Przewodniczący rady M. Adamowicz także prosi radnych o wykazanie odwagi i dokonanie radykalnych zmian. Zwrócił się z pytaniem do o. R. Iwanowskiego, czy oferta o której mówi na przejęcie zadań z zakresu kultury jest przygotowana przez jedną organizację, czy przez różne stowarzyszenia.

o. R. Iwanowski poinformował, że oferta jest przygotowana do złożenia przez jedną organizację ale ujęte zadania są rozdzielone na wszystkie stowarzyszenia działające w Forum. Zapewnił, że nie chcą zrezygnować z żadnego człowieka.

Sekretarz uważa, że takich informacji brakowało we wcześniejszych wypowiedziach. Prosi by zwolnień nie traktować jako straszak. Starano się radnym przedstawić klarowną sytuację, by było wiadomo czego można się spodziewać. Uważa, że informacja dotycząca woli przejęcia wszystkich świetlic powinna być przekazana wcześniej.

B. Skrzypek zauważyła, że Forum nie ma pewności jak ułoży się współpraca.

Radna J. Karaś uważa, że radni już prawie wszystko wiedzą i oczekuje na konkretne propozycje. Od tego jakie zapadną dzisiaj decyzja tak będzie wyglądała praca w realizacji zadań kulturalnych, w najbliższym okresie czasu.

Radny K. Olech postawił wniosek, by zlikwidować GOK, a w to miejsce utworzyć Dębnicki Dom Kultury jako instytucję, która będzie zajmowała się w Dębnicy Kaszubskiej organizacją życia kulturalnego.

Wójt zauważył, że radni chcą przegłosować likwidację GOK-u. Nie jesteśmy w stanie przewidzieć jak będzie przebiegać organizacja życia kulturalnego. Uważa, że jeżeli w Dębnicy nie będzie centralnego punktu, to teren to źle odbierze. Jest przygotowana oferta przez Forum, ale jak ją zobaczymy to będzie super. Jeżeli wszystkie środki podzielimy po równo na mieszkańca to sama Dębica Kaszubska otrzyma 200 tys. Za te środki można się bawić. Uważa, że koszt życia kulturalnego w terenie jest droższy, gdyż należy także w rachubę wziąć dojazdy. Jako Wójt jest zwolennikiem ostrożnej modernizacji. Stowarzyszenia mają szansę się wykazać. Jeżeli współpraca będzie pomyślna to można posunąć się dalej.

A. Łomża stwierdziła, że Forum nie chce likwidować GOK, dąży do likwidacji „czapy”. Uważa, że radni nie mają świadomości organizacji kultury.

A. Łomża postawiła wniosek: Zlikwidować GOK i zlecić prowadzenie tych zadań organizacjom pozarządowym.

Radna I. Tkaczyszyn uważa, że propozycja Wójta jest bardzo rozsądna.

Przewodniczący rady M. Adamowicz prosi o przegłosowanie wniosku radnej A. Łomża.

Radczyni zwróciła się z zapytaniem, czy realizacja wszystkich zadań z zakresu kultury mają być ogłoszone w jednym konkursie.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz prosi by ten wątek pozostawić bez dyskusji.

Radna U. Frankowska uważa, że należy jednak pozostawić GOK w okrojonych ramach.

Sekretarz zauważyła, że w chwili obecnej nie ma możliwości dociążenia pracowników w Urzędzie tymi zadaniami, będzie trzeba stworzyć etat. Obecnie nasz urząd zatrudnia najmniej pracowników w województwie pomorskim.

Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem do pracowników GOK o ich zdanie.

B. Stachowicz zwróciła się z pytaniem do pani Skrzypek, gdzie była do tej pory. Jako pracownik świetlicy w Podolu Małych chciała by z nimi nawiązać współpracę. Pracuje od 10 lat i nie otrzymała żadnej propozycji współpracy ze strony stowarzyszenia czy Forum. Uważa, że nic nie stoi na przeszkodzie, by stowarzyszenia wspólnie z pracownikami świetlic zajęli się życiem kulturalnym w danym terenie.

Wójt stwierdził, że padają ważne argumenty. Uważa, że kultura nie jest kamieniem u szyi. Próbuje wejść w coś nieznanego, każdy ma dobre intencje. Jest zwolennikiem rozważań.

M. Czrnecka zauważyła, że niezależnie od tego jakie dzisiaj decyzje tu zapadną pracownicy kultury będą robić swoje. Radny B. Rębas zauważył, że chodzi o tych ludzi w terenie, którzy do tej pory działali i tworzyli kulturę.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz zarządził głosowanie wniosku Radnej A. Łomża.

Wynik głosowania wniosku Radnej A. Łomża: 2 za, 10 przeciw, 1 wstrzymujący.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz zarządził głosowanie wniosku Radnego B. Rębas. (likwidacja GOK, utworzenie inspektora ds. kultury i ¼ księgowej, kwota po odjęciu kosztów stałych dzielona na mieszkańców).

Wynik głosowania 4 za, 9 przeciw, 1 wstrzymujący.

Radczyni uważa, że należy przegłosować wniosek Wójta.

Wójt prosi, by zebrani nie uważali, że tym głosowaniem wylali dziecko z kąpiel. Środki pójdą w ślad za mieszkańcem w teren, zostaną dokonane zmiany w statucie.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz prosi o kolejne wnioski.

Radny P. Pałubicki uważa, że GOK winien działać w okrojonym składzie. Prosi by w uchwale budżetowej były konkretne zapisy jaka kwota przypada na jednego mieszkańca, która zostanie przekazana w teren.

o. R. Iwanowski uważa, że półroczna wspólna praca doprowadziła do punktu wyjścia. Było wiele pomysłów. Ma pytania; co zaoszczędziliście i jak zaktywizowaliście społeczeństwo? Uważa, że skoro zabrakło odwagi by zlikwidować strukturę GOK to prosi by starczyło takiej odwagi na sprawiedliwość społeczną. Jego stowarzyszenie od 6 lat prowadzi świetlicę w Gałęziowie. Jest tam zatrudniony pracownik bez środków. Dopomina się o sprawiedliwość. Prosi o równy podział środków przyznawanych na kulturę – na każdego mieszkańca- by każdy na swoim terenie mógł sobie sam organizować życie kulturalne za zagwarantowane w budżecie środki. Radny P. Pałubicki popiera przedmówcę. Uważa, że gro zadań może przejąć Forum oraz, że 1 etat na świetlicę to za dużo. W każdej świetlicy są koszty eksploatacji. Jeżeli stowarzyszenie przystąpi do konkursu to będzie miało świadomość za jakie środki.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że ta dyskusja jest bezcelowa ponieważ radni boją się podjąć decyzji w sprawie zmiany w funkcjonowaniu kultury, i w związku z tym wszystko pozostaje bez zmian i leży w gestii Wójta. Wójt może dokonywać wszelkie zmiany i bez likwidacji GOK, jakiegokolwiek zapisy nic nie zmieniają. Ostateczną decyzję podejmie przy uchwale budżetowej.

Wójt stwierdził, że wolą wszystkich jest wprowadzenie zmian. Stan wiedzy w tym temacie jest różny. Nie można tą samą miarą mierzyć wszystkich świetlic. Uważa, że wyliczenie średniej matematycznym współczynnikiem też nie jest sprawiedliwe. Nie chce robić żadnych „myków” by przechytrzyć radę. Sądzi, że wspólnie zostanie wypracowany lepszy model zarządzania kulturą. Może to zachowanie jest zbyt ostrożne. Prosi także by stowarzyszenia nie obrażały się i włączyły w realizację zadań. Przeprasił ponownie za tegoroczne konkursy.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz poprosił Wójta o konkretne propozycje dla stowarzyszeń.

o. R. Iwanowski zwrócił się z pytaniem, co ma odpowiedzieć ludziom w terenie, czy to, że nadal sami mają sobie tworzyć kulturę?

Radny P. Pałubicki także prosi o konkretne przedstawienie na jakich zasadach ma funkcjonować GOK od nowego roku. Jednocześnie zauważył, że ostateczne zdanie i tak będzie należało do rady, gdyż ona przyznaje środki.

Wójt zauważył, że wszystko zaczyna się i kończy na pieniądzu. Wszystko sprawdza się do matematycznego liczenia. Na miejscu lidera tej placówki widzi panią Czarnecką. Proponuje się 1/4 etatu księgowej oraz zmniejszenie w etatach sprzątaczek. W przyszłym roku planuje się zaoszczędzić w funduszu płac ok. 100 tys. Nie chce by był odbierany jako osoba, która zrobiła co chciała. Chce by to było wspólne stanowisko. Uważa, że w świetlicach nie powinny być zatrudniane panie w ramach refundacji z Biura Pracy. Tam powinny pracować osoby ze stażem, po przeszkoleniach gdyż muszą być dobrze przygotowane do tej pracy. Każdy sołtys broni świetlicowej, jeżeli działa tam świetlica. Pani Czarnecka oraz świetlicowe sprawnie poruszają się w programach. Praca idzie w dobrym kierunku. Jego propozycja może kogoś urażać, ale jest wypracowana i przemyślana. Do budżetu precyzyjnie zostaną przedstawione zadania z realizacji kultury. Forum może w roku przyszłym liczyć na środki na swoją działalność. Nie chce tych osób pomijać gdyż było kilka udanych przedsięwzięć w roku bieżącym. Sądzi, że w roku 1009 będzie lepsza organizacja podejmowanych działań co spowoduje, że współpraca placówek kulturalnych z Forum i stowarzyszeniami się zacieśni.

o. R. Iwanowski uważa, że gaśnicą na wszystkie dotychczasowe rozmowy była przygotowana na dzisiejsze posiedzenie informacja na piśmie, którą przedłożono radnym i ona przynosiła wolę zmian. Uważa, że przez tą dyskusję wiele się

nauczono jednak sądzi, że zabrakło finału. Prosi by nie podejmować uchwały o uchyleniu uchwały o zamiarze likwidacji GOK, gdyż Forum złoży ofertę na organizację kultury na terenie gminy w 2009 roku do czasu zatwierdzenia budżetu. Zaprosił także wszystkich zainteresowanych na posiedzenie Forum, które odbędzie się w dniu 28 października 2008 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Poinformował, że nadal będą robić kulturę, chce jednak by impulsy szły całą siatką. Zamiarem jest by tą działalnością w sferze kultury objąć cały teren gminy. Po dzisiejszej debacie ma wrażenie, że w tym temacie nic się nie zmienia. Przewodniczący Rady M. Adamowicz zamknął dyskusję w temacie kultura.

Ad 3

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2008,

Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały (załącznik Nr 2 do protokołu).

Skarbnik wyjaśnił, że zmiana dotyczy pomniejszenia dochodu ze sprzedaży działek oraz pomniejszenia wydatków na budowę sieci kanalizacyjnej w 2008 roku.

Działka była wyceniona przed przetargami na 2.5 mln. zł. W związku z tym, że przetargi nie doszły do skutku z uwagi na brak oferentów będą prowadzone obecnie rokowania. W bieżącym roku nie będzie także wydatków w zaplanowanej wysokości na budowę kanalizacji w związku z powyższym należy dokonać zmniejszenia. W związku z tym, że nie będzie wydatków należy zmniejszyć dochód.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem do jakiej kwoty Wójt planuje zejść w rokowaniach przy sprzedaży tej dużej działki.

Wójt poinformował, że jego zamiarem nie jest zejście z ceny. Rokowania dają możliwość rozłożenia należności na raty. Obecnie zgłaszają się oferenci, którzy są zainteresowani tą formą zakupu, ale nie wie jak będzie wyglądała sprawa 14.12 tj. w dniu rokowań. Obecna forma jest korzystna dla kupujących.

Radny P. Pałubicki sądzi, że w przypadku sprzedaży na raty zostaną sporządzone zabezpieczenia hipoteczne.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że od początku miał wątpliwości, czy ta działka w całości za tą cenę zostanie sprzedana. Był oferent, który był zainteresowany jej zakupem, ale liczył na niższą kwotę. Jego zdaniem z uwagi na zmniejszenie popytu w chwili obecnej na ziemię należy ten okres przeczekać. Uważa, że nie należy tej działki sprzedawać na siłę za byle jakie pieniądze. Środki pieniężne zawsze będą nam potrzebne a to jest poważna transakcja.

Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem jakie zmiany są zawarte w WPI.

Skarbnik poinformował, że zmiany dotyczą tylko pkt. 1.

Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag.

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /14 za/.

Uchwała stanowi załącznik Nr 6 do protokołu.

Ad 4

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poprosił Radnych o składanie interpelacji.

Radni nie wniesli interpelacji.

Ad 5 - 6

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosił o składanie wniosków, zapytań i informacji.

Radna U. Frankowska zwróciła się z zapytaniem czy to prawda, że od nowego roku nie będzie funkcjonowała na terenie gminy komunikacja MZK.

Wójt poinformował, że obecna umowa obowiązuje do końca tego roku. Umowa zobowiązuje nas do dopłat do funkcjonowania tej komunikacji. Od woli radnych będzie zależało jak ten temat będzie rozwiązany w przyszłym roku. Z analizy wynika, że kursy poranne i popołudniowe są opłacalne i sądzi, że z nich MZK nie będzie chciało zrezygnować. Kursy w środku dnia są średnio opłacalne. W tym temacie będą prowadzone rozmowy. Na rynku funkcjonują inne firmy przewozowe. Obecne połączenia spełniają swoją rolę. Obecnie występuje także problem z zapewnieniem komunikacji PPKS na terenie gminy. Odkondu się spotkanie z Prezesem PPKS w Słupsku w sprawie możliwości przywrócenia niektórych zawieszonych połączeń. Oni także otwarci są na rozmowy w tym temacie, ale informują, że taka decyzja jest możliwa pod warunkiem dopłaty do tych połączeń ze strony urzędu. PPKS ma przedłożyć propozycję w powyższej sprawie. Obecnie od nas wymaga się z naszych środków

w partycypacji w działalności MZK, PPKS, Zarządu Dróg Wojewódzkich czy Powiatowych. Od woli rady zależy jakie zostaną podjęte decyzje.

Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem czy to prawda, że zapadły już ostateczne decyzje.

Wójt poinformował, że do urzędu nie wpłynęła jeszcze żadna oferta z ich strony, więc żadne decyzje w tym temacie nie zapadły. Sądzi, że mogą zawiesić jakieś połączenia, ale na pewno nie będą likwidować tych dochodowych.

Radny P. Pałubicki prosi o interwencję w sprawie wycinki drzew przy drodze powiatowej z Motarzyna do Kotowa. Drzewa przechylone są na linie energetyczną i zagrażają bezpieczeństwu. Uważa także, że należy wyciąć przy tej drodze wszystkie drzewa po jednej stronie drogi, gdyż jest ona wąska, ma wysokie pobocze co stwarza zagrożenie w ruchu. Są ograniczone możliwości wymijania i mijania. Prosi także

o interwencja w sprawie samoistnego zalesienia gruntów wśród pól przez pana Obacza. To zalesienie powoduje, że zwierzyzna niszczy uprawy sąsiadujących rolników.

Wójt poinformował, że wspólnie ze strażakami prowadzone są prace przy pielęgnacji koron drzew polegające na ich skróceniu. Część tych prac jest wykonana. Odnośnie tych zalesień to są one niezgodne z ustawą. Będzie interweniował. Ustawa nie pozwala na samowolę w tym zakresie.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem kiedy planowane jest zakończenia prac w ramach programu ORLIK.

Skarbnik poinformował, że do końca grudnia będzie skończony budynek szatni.

Wójt poinformował, że jest pełne zaangażowanie w tym temacie. Wszyscy koło tego chodzimy. Obecnie wykonawca przerzuca materiał z gminy Czarna Dąbrówka, gdzie prace są już na ukończeniu i wchodzi z całym zakresem prac na nasz teren. Obecnie jest tam zatrudniony straż, gdyż złośliwych ludzi nie brakuje. Sądzi, że prace przebiegają sprawnie. Budowa szatni także przebiega bez większych zakłóceń. Sądzi, że prace idą w dobrym kierunku.

Radny B. Rębas prosi by z chwilą oddania do użytku boisk budowanych w programie ORLIK w Dębnicy Kaszubskiej tak rozpisać harmonogram korzystania z tych obiektów by mieszkańcy terenu mieli także taką możliwość.

Wójt zauważył, że jest to słuszna uwaga. Technologia zastosowana przy budowie nawierzchni w ramach tego programu korci by uprawiać sport. Sądzi, że wzorem FUTSALU uda się zorganizować imprezy cykliczne, które pozwolą społeczeństwu całej gminy na korzystanie z tych obiektów. Najważniejszym jednak zadaniem będzie jednak zapewnienie należytego nadzoru nad tymi obiektami, gdyż część młodzieży lubi łobuzerkę.

Ponadto Wójt poinformował Radnych, że złożył w Starostwie wnioski na budowę ulicy Sawickiej w ramach programu „schetyny”, przeprosił, że bez konsultacji. Powyższe zostało zgłoszone z uwagi na bardzo krótkie terminy. Projekty, które zostaną zakwalifikowane do tego programu będą dofinansowywane do wysokości 50%. Jeżeli uznacie, że nie będziemy do tego wchodzić to zawsze można się wycofać. Temat dróg staramy się sukcesywnie realizować. Wykonaliśmy trochę prac przy drodze do Skarszewa Górnego i w Dębnicy Kaszubskiej. Obecnie staramy się rozwiązać problem drogi do Mielna. Stara się by tymi pracami był objęty cały teren gminy. Czekamy na rozpoczęcie prac w Grabinie, Gogolewie, Budowie. Te prace są uzależnione od terminu pozyskania środków z ANR.

Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem na jakie drogi można się ubiegać o środki w ramach programu „schetyny”. Czy o te środki może ubiegać się również Starostwo.

Wójt poinformował, że w ramach tego programu można ubiegać się o środki na drogi regionalne więc na drogi powiatowe również. Poinformował, że zwrócono się o zaliczenie drogi 210 do kategorii dróg krajowych, jednak jego wniosek został rozpatrzony negatywnie. Złożono wniosek do Zarządu Dróg Wojewódzkich o kompleksową modernizację tej drogi.

Wójt poinformował, że Pan Tatkowski złożył ofertę sprzedaży Gminie domu przy ulicy H. Sawickiej w Dębnicy Kaszubskiej. Poinformował, że jest to dom do wykończenia i zaproponował cenę w wysokości 500 tys.

Radna A. Łomża zwróciła się z zapytaniem ile mieszkań można tam uzyskać po adaptacji i jakim kosztem.

Wójt poinformował, że można po adaptacji, która będzie kosztowała ok. 300 tys. uzyskać 3 mieszkania. Poinformował także, że rozpoczęto procedury budowy parterowych mieszkań socjalnych.

Przewodniczący rady zwrócił się z pytaniem czy panie, które zamieszkują w szkole zostały poinformowane o zamiarze przeniesienia do mieszkań, które mają być wybudowane.

Rada negatywnie ustosunkowała się do oferty Pana Tatkowskiego.

Wójt poinformował, że te panie nie są jeszcze powiadomione, gdyż projektanci przedłożyli mu projekt na 3 mieszkania z poddaszem użytkowym, który nie spełniał

oczekiwać i odrzucił ten projekt. Jak sprawy organizacyjne zostaną dopięte to powiadomi zainteresowane osoby.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz przypomniał, że w budżecie są zagwarantowane środki na budowę 2 mieszkań.

Wójt nadmienił, że w Budowie pomimo ogłoszenia 2 przetargów nie udało się sprzedać pomieszczeń po świetlicy. Mamy przyjętą strategię i będziemy ją realizować. Obecnie rozpoczęto także procedury dotyczące budowy mieszkań w Borzęcinie.

Radny B. Rębas zwrócił się z pytaniem na jakim etapie jest przejęcie z zasobów ANR trzeciej działki w Borzęcinie.

Wójt poinformował, że ta działka także będzie przejęta. Uważa także, że z chwilą rozpoczęcia prac przy budowie mieszkań socjalnych trzeba będzie zatrudnić tam osobę do nadzoru. Nie potrafi określić ile docelowo tych mieszkań powstanie, obecnie są możliwości na 4 mieszkania.

Wójt Gminy poprosił Panią Sekretarz o przedstawienie informacji z analizy oświadczeń majątkowych.

Sekretarz Gminy przedstawiła analizę oświadczeń majątkowych Wójta Gminy (załącznik Nr 3 do protokołu).

Przewodniczący rady Marian Adamowicz przedstawił analizę oświadczeń majątkowych radnych (załącznik Nr 4 do protokołu).

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionych analiz.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że do biura rady wpłynęło zaproszenie Prezesa PGK do odwiedzenia wysypiska śmieci w Bierkowie (załącznik Nr 5 do protokołu). Prosi o opinie w tej sprawie.

Radny B. Rębas uważa, że należy skorzystać z tego zaproszenia i zorganizować taki wyjazd w ramach wspólnego posiedzenia komisji.

Radni pozytywnie ocenili propozycję radnego.

Radny R. Rębas zwrócił się z pytaniem jak zostanie rozwiązana płatność IV raty podatku rolnego z uwagi na klęskę suszy na naszym terenie.

Wójt poinformował, że nikomu nie obiecał, że IV rata podatku zostanie odgórnie umorzona. Prosi by osoby - rolnicy, którzy z uwagi na trudną sytuację materialną chcą się ubiegać o takie umorzenia pisali podania. Podania będą rozpatrywane indywidualnie i w przypadkach szczególnych będą stosowane umorzenia.

Ad 7

Marian Adamowicz Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 15⁴⁰ dokonał zamknięcia obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad.

Protokołowała:

Teresa Kozdroń-Kołacka

**Przewodniczący
Rady Gminy
/-/ Marian Adamowicz**